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Összefoglaló 
Nagyot javult idén a kutatás minősége és intenzitása is. Egyre jobban kirajzolódik, hogy 
szerencsére egy  lassú, kitartó munkát igénylő bontásba fogtunk bele.Sok szép estét és 
napot tölthetünk még itt jó társaságban a barlang mélypontján. Jobban megismerhetjük a 
barlangot: formakincsét, élővilágát, vizeit, kitöltését. Közben persze különböző pozitív és 
negatív érzelmek is ki tudnak alakulni bennünk, különösen a kitöltéssel kapcsolatban. 

Dolgozgathatunk sokat a barlang tisztogatásán, csinosítgatásán, biztonságosabbá és 
kényelmesebbé tételén is. 

Az idei év röviden összefoglalva: Szinte minden szemét kikerült. Minden szükséges lépővas 
lecserélődött. A főútvonal lefelé jelentősen kényelmesebb, agyag mentesebb. Idén kétszer 
annyit haladtunk előre, mint eddig összesen. 

Olyan feltárás nem volt, ami bármilyen térképezési munkát szükségessé tenne. 

Mellékletben:  

● Balázs Gergő tapasztalatai a barlang élővilágáról. 
● Idei fényképeink. 

Részletes eredmények 
2024.04.28.: 

A Labirint-barlangnál már bevált, úgyhogy itt is fogok küldeni egy ilyen gyorsjelentést a 
kutatási alkalmak után, mert úgy érzem van érdeklődés és frusztráló az információhiány. 

Tegnap a barlang végén bontottunk, Orsi és én. ~0.5m-t haladtunk. Most szinte semmi huzat 
nem volt. Viszont sosem láttuk még ilyen vizesnek a barlangot. 4,5 méter hosszan tágítottuk 
fel eddig a hasadékot. Nagyjából ennyi még előreláthatóan tágítandó. Ami már egy tágabb 
járatnak tűnt, az csak a járat egy kiöblösödésének látszik most. 

Csatolva három kép: a kutatás kezdőpontjától befelé; a mostani kezdő állapot a végponton; a 
mostani végállapot a végponton :). 

Legközelebb május 3 pénteken megyünk. 19:00-kor találkozunk a zöld ajtónál. A lépővasak 
cseréjével kezdünk, mert Sári engedélyt adott rá. 

Ui.: Szabolcs, ha a Ferenc 3-ban mégis elkezditek valamikor a munkát akkor szólj légyszi, 



csatlakoznék segíteni. Ha továbbra sem látsz rá nálatok kapacitást, akkor viszont szólj, 
mielőtt visszaadod az engedélyt, köszönöm! 

Szifon 

2024.05.03.: 

Úgy érzem egy-két hónapig most a hasadéktágításról fog szólni a jelentés :) Szóval ~300 
mm-t haladt a tágítás előre. Nap végi fotó csatolva. Próbaképpen kicseréltünk két régi 
elrozsdált vasbeton lépővasat. Fotó csatolva. Huzat most volt egy kicsi. A víz és sár még 
mindig nagy volt. Kihoztunk még némi rozsdás vasat innen-onnan a barlangból. Erről nincs 
fotó, majd legközelebb. Ketten voltunk Orsival.  

Következő bontás május 16. Csütörtökön 19:00 a zöld vasajtónál. Tervek: lépővas cserék, 
végponti hasadék további tágítása. 

Szerencse fel! 

Szifon 

2024.05.16.: 

Csütörtökön voltunk megint. 

Sajnos nem voltunk elég pontosak (ez nagy gyengeségem), Sanyi nem várt meg minket. 
Akkor még nem esett az eső, mégis iszonyatosan sok víz volt lenn (érdemes figyelni a 
háttérzajokat a videóban). Erős klór szag volt, mint egy uszodában.  

Hmmm… Egyébként nagyjából  felettünk van legalább egy medence.  

Lent megint gyenge volt a huzat. Előre nem haladtunk. Most elment az idő a lépővasak 
cseréjével. Az utolsó egy órára már nem mentünk le tágítani, inkább elkezdtük felhordani a 
még lent lévő kétméteres betonvasakat, régi lépővasakat, fapallókat. Kihúztuk a falból a 
régen a kábeleket tartó 10-es műanyag dübelek maradékát. Lesz mit elvinni jövőre is. 
Addigra csak elfogy lent minden szemét. A bejárati táró alján az agyagot kis gáttá húztuk 
össze kísérletképpen. Az az ötlet, hogy a táró elágazásában a 4-es-barlang felé tereljük 
tovább a vizet. 

Meglátjuk. Legközelebb Június 6-án csütörtökön 19:00-kor megyünk. A végpont tágítására 
fogunk koncentrálni. 

Szifon és Orsi 

2024.06.06.: 



Most kicsit lassabb voltam a "gyors"jelentéssel. :) 

Orsi, Szifon, Szegedi Robi, Balázs Gergő voltunk lenn 19-22 óra között.  

Gergő szuperül átnézett minden kis szervesanyag kupacot lefelé és fölfelé menet, 
gyűjtögetett a mindenhol hemzsegő pókokból párat meghatározni. Aztán szerintem 
megfogadta, hogy soha többé nem teszi be ide a lábát. Előtte viszont sajnos felhívta rá a 
figyelmünket, hogy ahol mi eddig csak 1-2  pókszázlábút láttunk lófrálni, ott igazából 15-20 
mindig megtalálható. Talán tudtunk volna élni enélkül az infó nélkül… Orsi elnevezte a 
végponti bontásunkat. A Csajozós-hasadék nevet érdemelte ki. ~ 30 cm-t haladtunk előre. 
Huzat nagyon nem  volt, szinte állt a levegő. Az az ötletünk, hogy a csapadékos idő miatt 
lehet ez.  

A következő bontást Július 21-re terveztük. 19:00 Zöld vasajtó. 

Szifon&Orsi 

2024.07.07.: 

Hárman voltunk: Orsi, Mándli Balázs, Szifon. 

Rekord sokat haladtunk. Legalább 1m-t. Már csak 1,5-2 métert látni előre. Aztán vár ránk az 
ismeretlen. A táróban befúrtunk 2 alapcsavart és átraktuk oda a kapaszkodó kötelet. 
Kihoztunk egy nagyon kevéske szemetet is a táróig. 

A következő bontást Augusztus 22-re terveztük. 19:00 Zöld vasajtó. 

Szifon&Orsi 

2024.10.15.: 

Újabb lassú jelentés. 

Hárman voltunk azon az estén a barlangban: Robi, Balázs, Szifon. Újabb fél métert 
haladtunk. Most már csak 1 métert kell menni a kanyarig. 

Legközelebb holnap megyünk: 

December 5. 19:00 zöld vasajtó. 

Orsi&Szifon 

2024.12.05.: 



Hárman voltunk: Orsi, M. Balázs, Szifon 

Szokatlanul száraz volt a barlang. A lent élő kis pókok helyes hálókat szőttek a táró 
bejáratában. Kis videót csináltunk róla. A bontás is haladt: legyűrtük a kanyarig tartó egy 
métert… Szóval ~7,5 méter csodálatos tárót hajtottunk eddig. A kanyar után újabb négy 
méter szűkületet látni :) A huzat szemben jön. Szóval még tök sok időt tölthetünk majd együtt 
ebben a barlangban. Orsi kicsit megbontotta a táró előtti kereszthasadékot is. Itt se 
reménytelen a helyzet. 

Képek csatolva. Videók linkje: https://photos.app.goo.gl/Xq2T6HFwbr8NLkck7 

Legközelebb egy kis ünnepi együttlétet tervezünk December 26-án este 19:00-kor a Zöld 
vasajtónál. 

Orsi&Szifon 

2024.12.26.: 

Rövid bejgliégető bontást tartottunk ketten: Orsi, Szifon. 

A táró előtti kereszt hasadékban bontottunk fél métert. Innen is jön huzat szemben. A kereszt 
hasadék végét lezáró majdnem vízszintes törésből. Töltünk fel mostani füstölőzős videókat a 
múltkori linkre: https://photos.app.goo.gl/Xq2T6HFwbr8NLkck7 

Legközelebb január 16. 19:00-kor mennénk. 

Orsi&Szifon 

Budapest, 2025. 04. 13.  

 

Sűrű Péter  

Kutatásvezető 
 



Mellékletek: 
1. Dr. Balázs Gergőtől a barlang bejárása után kapott információk: 

 
2024. 06. 06. 23:44 
Balázs Gergő: Köszi a lehetőséget. Újraolvastam a levelezésemet a Szinetár Csabával 
(pókász kolléga) akinek korábban elküldtem az általad készített képet a pókokról. Akkor azt 
mondta hogy akár érdekes is lehet. Szóval kicsit várni kellene a faanyag kipakolásával. 
Elpostázom neki a gyűjtött példányokat és majd akkor mond valami pontosat. Felfelé jövet 
megtaláltam a táplálék állatokat is. A fenti farakás tele volt ugróvillásokkal, de nem látszottak 
egyből, mert a fényre rögtön a repedésekbe bújtak. Sosem fogjuk megtudni azok milyen 
fajok, mert az egyetlen szakértő, aki tudna valami értelmeset mondani rájuk utóbb 
asztalosként dolgozik Kanadában. 
Sűrű Péter: Fasza! 
2024. 08. 29. 15:14 
Balázs Gergő: Ezt írta Szinetár Csaba: "Kryptonesticus eremita" 
Bp közigazgatási területről volt néhány adat, Szabó Géza gyűjtötte. A Rozmaring-barlangban 
én is voltam vele. Terjedőben lévő dél-európai faj.  
Ha kolóniában van az feltétlenül érdekes 
2024. 10. 20. 21:34 
Sűrű Péter: Megvan az engedély hosszabbítás. 🙂 Megkukkoljátok akkor őket? 
Már nem emlékszem, hogy miben maradtunk. 
Balázs Gergő: 
Én mindenképp szívesen megnézném újra. Csababá egyrészt Szombathelyi lakos, másrészt 
már nem olyan mozgékony. Szóval ő nem hiszem hogy csatlakozna. Valami 
állománybecslést kellene eszközölni, de még agyalok a módján. 
 

2. Fotók: 
https://photos.app.goo.gl/Xq2T6HFwbr8NLkck7 

https://photos.app.goo.gl/Xq2T6HFwbr8NLkck7


Régi elhajlott, elrozsdált lépőfok lenn és új, rozsdamentes lépőfok fenn 



Csajozós hasadék vége a 2024-es év elején. 2024 végére elértük azt a pontot, ameddig be lehet látni. 



A Csajozós hasadék 2024 elején 



Régi kábeltartók eltávolítása 



Csajozós hasadék 2024 végén 



A barlangban észlelt Takácspók faj egy kevés lábú példánya (Kryptonesticus eremita) 
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